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Paikallisuutiset  

Lapset 
ovat oman 
ympäristönsä 
asiantuntijoita
Mun päiväkoti: Päijät-Hämeen 
kuntien yhteisessä hankkeessa 
etsitään keinoja muokata 
päiväkodeista paremmin leikkiin ja 
liikuntaan kannustavia.

Henri Saari jäseneksi 
endurokomissioon
Heinola
Sari Asikainen

Heinolalainen Henri Saari on 
yksi neljästä Kansainvälisen 
Moottoriliiton FIM:n komis-
sioiden suomalaisjäsenestä 
vuosina 2019–2022. Suomen 
Moottoriliiton ensimmäinen 
varapuheenjohtaja Saari valit-
tiin endurokomissioon.

–�Tämä on hieno tunnustus 
työstä enduron hyväksi. Taus-
talla on varmasti useammat 
hyvin menneet Suomessa jär-
jestetyt MM-kisat sekä aktiivinen 
toimimiseni osana delegaatiota 
ja joukkueenjohtajana enduron 
joukkue-MM-kilpailussa, Saari 
kertoo Suomen Moottoriliiton 
tiedotteessa.

Enduron MM-sarja on Saaren 
mukaan tällä hetkellä vaikeassa 
tilanteessa.

–�Nyt selkeästi pyöritään poh-
jamudissa. Tilanteen korjaami-
nen vaatii varmasti aikaa.

Aiemmin FIM:n jääspeed-
wayn race coordinatorina toimi-
nut Jouni Seppänen nimitettiin 
nyt ratalajikomission jäseneksi 
ja juridisen paneelin jäsenenä 
toiminut Sakari Vuorensola jat-
kaa vielä seuraavat neljä vuotta 
tehtävässään.

FIM valitsi komissioiden 
puheenjohtajat aiemmin tänä 
vuonna. Naiskomission puheen-
johtajana jatkaa vuodesta 2012 
tehtävässä toiminut Suomen 
Moottoriliiton toinen varapu-
heenjohtaja Nita Korhonen.

HARTOLA

Keskusta 
saa kunnon 
Keskuspuiston
Keskuspuiston rakentaminen Har-
tolan keskustan pääristeykseen on 
alkanut. Taksiaseman ja Keskustien 
välinen kulunut nurmikaista muut-
tuu noin 10 000 eurolla pieneksi 
mutta viihtyisäksi oleskelualueeksi.

Alueen neljän ison puun ja 
taksiaseman väliin tulee pyöreä 
kalliomurskeella päällystetty kenttä, 
jolta lähtevät murskekäytävät 
Keskustielle, Yhdystielle ja pysä-
köintialueelle. Kenttää reunustavat 
nurmikko, pensaat, kasviruukut ja 
puistonpenkit. Kalusteet ja kukat 
ovat punaisia ja valkoisia.

Teknisen lautakunnan heinäkuus-
sa hyväksymän puistosuunnitelman 
on laatinut Viheroksa.

Keskustan vihtyisyyttä kohenne-
taan loppuvuonna myös kahdella 
pysäkkikatoksella, jotka sijoittuvat 
Nelostien pikavuoropysäkeille Jari-
Pekan liikenneaseman kohdalle.

KYSELY

Matkailukohteista
odotettu 
listaus messuilla
Itä-Hämeen matkailuyhdistys 
järjesti Heinolan Yrittäjien Yhdessä 
enemmän -yritysmessuilla kyselyn, 
jossa vastaajat saivat nimetä 
viisi tunnetuinta matkailukohdetta 
Heinolassa, Hartolassa ja Sysmässä. 
Vastauksia tuli kaikkiaan 232.

Listan kärkeen nousivat odo-
tetusti Heinolan lintutarha 120 ja 
Harjupaviljonki 118 maininnalla. Kol-
mannelle sijalle Heinolan kohteista 
ylsi Siltasaari 89 ja vasta neljännelle 
sijalle Vierumäen urheiluopiston alue 
67 maininnalla. Muiden mainintoja 
saaneiden kärjessä olivat satama, 
Casino, Vesitorni, Rantapuisto, 
museot ja Kumpeli.

Hartolan kärkikolmikon muodos-
tivat odotetusti Hartolan markkinat 
(18), Itä-Hämeen museo (17)  ja 
Tainionvirta (13). Listalle pääsivät 
myös kirkko, golf, Krouvin lava sekä 
Kaikulanmäki.

Sysmän listan kärkisijat veivät 
Suopelto ja Pinxinmäki (16), Kam-
miovuori (10) ja kirkko (9). Päijänne, 
Pulkkilanharju ja leirintäalue tulivat 
seuraavina.

SYSMÄ

Uimarannan 
laituri kuntoon 
ensi kesäksi
Sysmän leirintäalueen yleisen 
uimarannan huonokuntoiset laiturit 
korjataan ensi kesäksi. Korjaus on 
vesialueen vuokranneen, kelluvaa 
kylää alueelle suunnittelevan Lake-
livingin vastuulla.

Laitureilla on pidetty katselmus, 
jossa todettiin korjaustarpeet. 
Kunnan toimintaympäristövaliokun-
ta vaatii vuokralaista esittämään 
korjaussuunnitelman aikatauluineen 
19. lokakuuta mennessä.

LAINSÄÄDÄNTÖ

Lakihanke 
reservi-
poliiseista etenee
Sisäministeriön lainsäädäntöhanke 
reservipoliisijärjestelmän kehittämi-
sestä on menossa valtioneuvoston 
esittelyyn ensi torstaina. Luonnoksen 
mukaan Suomeen koulutettaisiin 
2 000 vapaaehtoisen reservipoliisin 
joukko, joka toimisi poliisin tukena 
”yllättävissä, poikkeuksellisissa ja 
tilapäisissä” tilanteissa.

Sisäministeriön mukaan reser-
vipoliisijärjestelmän käyttöönotto 
maksaisi runsaat viisi miljoonaa 
euroa. 

NÄIN OIKEIN

Sysmässä toimii hyvinvointiva-
liokunta, ei hyvinvointijaosto 
toisin kuin torstain 20.9. lehdessä 
mainittiin. 

Tiistain lehden uutisessa Tainion-
virran seurakunnan seurakun-
tavaaliehdokkaista oli yksi nimi 
väärin. Sysmästä on ehdolla Eija 
Virolainen-Nurminen, ei Nurmi-
nen-Virolainen.
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Heinola
Sari Asikainen

Lapset kaipaavat päiväkotei-
hin mahdollisuuksia kiipeilyyn, 
majojen rakentamiseen ja erilai-
sia pehmeitä elementtejä. Monen 
toivelistalta löytyvät myös liuku-
mäet ja yläsängyt.

–�Varsinkin ne yläsängyt, Mun 
päiväkoti -hankkeen hankekoor-
dinaattori Kati Vähäkuopus nau-
rahtaa.

Takana on 45-minuuttinen kes-
kustelutuokio Kettukallion päivä-
kodissa Heinolan kirkonkylässä. 
3–5-vuotiaiden lasten ryhmä on 
tutustunut Mun päiväkoti -hank-
keessa mukana olevien Lahden 
ammattikorkeakoulun (Lamk) 
opiskelijoiden suunnitelmiin.

–�Suunnitelmat perustuvat 
keväällä tehtyihin päiväkotivie-
railuihin, joiden aikana lapsilta 
kysyttiin millainen olisi heidän 
unelmiensa päiväkoti.

Hankkeen kokemusasiantuntijoi-
na toimivat juuri lapset. Vaikka 
keskustelutilanteen voisi kuvitella 
olevan lapsille vähän jännittävä, 
myös ujommat lapset ovat uskal-
tautuneet Kettukallion päiväkodis-
sa työskentelevien Heidi Lantelan 
ja Jenni Karppisen mukaan ker-
tomaan ajatuksiaan.

Vähäkuopus kertoo, että päiväko-
deista ja lapsiryhmistä riippumatta 
toiveet ovat hyvin samankaltai-
sia. Lapset toivovat esimerkiksi 
mahdollisuuksia vetäytyä omiin 

koloihin.
–�Paikkojen ei tarvitse olla suojat-

tuja ja hiljaisia, mutta tarve vetäytyä 
omaan tilaan on selkeästi olemas-
sa, Vähäkuopus näkee.

Päiväkotikäynneillä saatu palau-
te menee lokakuun alussa opiske-
lijoille, jotka jatkavat ideoidensa 
työstämistä.

–�Tavoitteena on, että joku ide-
oista joku etenisi prototyyppi-
vaiheeseen. Ideoista on pidetty 
päiväkodeissa paljon, ja moni 
päiväkodin työntekijä on toivo-
nut opiskelijoiden pystyvän jat-
kokehittämään niitä myöhemmin, 
Vähäkuopus kertoo.

Hankkeessa mukana olevien opis-
kelijoiden työ käytetään hyväksi 
seudullisesti, mutta jokainen osal-
listuva päiväkoti on lisäksi laatinut 
omat kehitystavoitteensa. Kettu-
kallion päiväkodissa tavoitteena 
on rakentaa päiväkodin sisätilat 
leikkiin houkutteleviksi.

–�Lapset ovat kuvanneet päivä-
kodissa mieleisiä ja ei niin mielei-
siä leikkipaikkoja. Huomasimme, 
että tavarat olivat vahvasti sidoksis-
sa siihen, mitkä huoneet koettiin 
mukaviksi, Heidi Lantela kertoo.

Päiväkodissa onkin syntynyt aja-
tus lelulainaamosta päiväkodin 

sisällä. Lainaamosta lapset saa-
vat hakea leluja mihin huonee-
seen tahansa.

–�Näin tietyt leikit eivät ole sidok-
sissa tiettyihin huoneisiin, Lan-
tela lisää.

Parhaat leikit syntyvät kuiten-
kin epäleluista, ja se näkyy eten-
kin metsäretkillä, kun tarjolla on 
luonnonmateriaaleja. Vähäkuo-
pus toivoo näkevänsä päiväkotien 
kalusteissa ja muussa ympäristös-
sä myös enemmän hassuttelua.

Lelulainaamo-ajatuksesta on Vähä-
kuopuksen mukaan innostuttu 
myös muissa hankkeessa mukana 
olevissa päiväkodeissa. Ideoita on 
päästy jakamaan yli kuntarajojen 
jo kehittämispäivinä, ja kevääl-
lä järjestetään lisäksi vertaisarvi-
ointikäyntejä.

–�Päiväkotien henkilöstöä vierai-
lee toistensa luona antaen palau-
tetta muutoksista, Vähäkuopus 
kertoo.

Vaikka hankkeen aikana saa-
daan kerättyä runsaasti tietoa 
lasten toiveista, on päiväkotien 
henkilökunnan syytä olla tark-
kana arjenkin keskellä. Kultajy-
väsiä voi tipahdella lasten suusta 
niin ulkovaatteita pukiessa kuin 
ulkona keinuessakin.

–�Kun vain osaisi aina tarttua 
lasten ajatuksiin, tai ainakin lait-
taa ne ylös. Omia aivoja joutuu 
jumppaamaan ja kysymään itsel-
tään, että olenko muistanut kysyä 
lasten mielipidettä, Jenni Karppi-
nen lisää.

Heinolan kirkonkylän Kettu-
kallion päiväkodissa Konsta 
Anttila, Oliver Kettunen ja Mauno 
Vähälummukka löysivät yhteisen 
suosikin Lamkin opiskelijoiden 
suunnitelmista.

”
Tarve vetäytyä 
omaan tilaan 

on olemassa.
Hankekoordinaattori Kati Vähäkuopus

Hanke

Mukana kaikki 
Päijät-Hämeen 
kunnat
■ Mun päiväkoti on kaikkien 
yhdeksän Päijät-Hämeen 
kunnan kehittämishanke, 
johon osallistuu 15 päiväkotia.
■ Itä-Hämeestä mukana 
ovat Kettukallion ja Rainion 
päiväkodit Heinolasta sekä 
Hartolan päiväkoti Vanttu ja 
Sysmän päiväkoti Kastelli.
■ Hankkeen toteuttamiseen 
on saatu Opetushallituksen 
innovatiivisten oppimisympä-
ristöjen kehittämiseen koh-
dennettua valtionavustusta.
■ Tavoitteena on kehittää 
joustavasti muunneltavaa, 
pedagogista toimintaa 
tukevia oppimisympäristö-
ratkaisuja, jotka kannustavat 
leikkiin ja liikuntaan.
■ Kehittämistyötä tehdään 
yhteistyössä osallistuvien päi-
väkotien lasten, henkilöstön ja 
Lahden ammattikorkeakoulun 
(Lamk) kanssa.
■ Lamkista mukana on 
sosionomiopiskelijoita sekä 
Muotoiluinstituutin sisustus-
arkkitehti- ja kalustemuotoi-
lun opiskelijoita.
■ Hankkeen toiminta-aika on 
1.1.2018-30.6.2019.

SARI ASIKAINEN

Anna Sievälä / 
Uutissuomalainen

Villieläimet jäävät Suomen sir-
kusten ohjelmistoista kokonaan 
pois muutaman vuoden kulut-
tua, jos eduskunta hyväksyy 
eläinsuojelulain uudistuksen.

Nykyinen eläinsuojelulaki sal-
lii vielä merileijonien ja kamelien 
käytön sirkuksissa ja kiertävis-
sä eläinnäyttelyissä. Uudessa 
eläinten hyvinvointilaissa lajit 
on poistettu sallittujen listalta.

–�Erityisesti merileijonien pois-
tamista sirkuksista on toivottu 
pitkään. Se on vesieläin, joten 
ymmärrettävästi sen pitäminen 
sirkusolosuhteissa on vaikeaa, 
erityisasiantuntija Tiina Pullo-
la maa- ja metsätalousministe-
riöstä kertoo.

Kameli poistettiin sallittujen 
sirkuseläinten listalta lausun-
tokierroksen jälkeen. Hallituk-
sen lakiesitys on tarkoitus antaa 
eduskunnalle ensi viikolla. Lain 
on määrä tulla voimaan vuon-
na 2021.

Sirkuksissa jo ennestään olevia 
merileijonia ja kameleita laki ei 
velvoita lopettamaan tai viemään 
pois maasta, vaan ne saa pitää 
eläimen luonnolliseen kuole-
maan asti.

Sirkuksen Tiedotuskeskuksen 
toiminnanjohtajan Lotta Vau-

lon mukaan 2010-luvulla meri-
leijonia ja kameleita on ollut 
Suomessa käytössä vain Sirkus 
Finlandiassa.

–�Ohjelma vaihtuu sirkuksis-
sa vuosittain, eivätkä eläimet ole 
sirkuksen omia vaan tulevat vuo-
sittain vaihtuvien, ohjelmaan 
mukaan valittujen taiteilijanu-
meroiden mukana aina kyseisel-
le kiertueelle, Vaulo selventää.

Uusi laki on ensimmäistä kertaa 
tuomassa Suomeen listan myös 
sallituista lemmikki- ja harras-
tuseläimistä. Sallitut lemmikit 
listataan myöhemmin asetukses-
sa, jonka valmistelu aloitetaan, 
kun eläinten hyvinvointilaki on 
hyväksytty. 

Esimerkiksi Belgiassa on lis-
taus lemmikkinä sallituista 
nisäkkäistä ja linnuista. Pullo-
la pitää todennäköisenä, että 
Suomessakin listaus aloitetaan 
nisäkkäistä ja mahdollisesti myös 
linnuista. Matelijoiden, selkä-
rangattomien ja kalojen mukaan 
ottaminen nostaisi lajimäärän 
valtavaksi.

Mitä tahansa eläimiä ei ole 
tähänkään asti saanut ottaa Suo-
messa lemmikiksi. Rajoituksia 
on tullut esimerkiksi vierasla-
jilaista ja eläintautilaista, jon-
ka perusteella vaikkapa apinan 
tuominen maahan lemmikiksi 
on kielletty.

Viimeisetkin 
villieläimet pois 
sirkuksista
Eläinsuojelulaki: Merileijonan ja 
kamelin käyttö aiotaan kieltää.

Merileijonia ei enää nähdä sirkuksissa, jos uusi eläinten hyvinvointi-
laki hyväksytään. Kuva on vuodelta 1999.

MARJANEN HANNA

RAHOITUS

Asikkalasta kotoisin olevan 
helsinkiläisen Hanna Sissalan 
kehittämän LullaMe-vauvanpatjan 
pääsyä kansainvälisille markkinoille 
vauhditetaan joukkorahoituksella. 
Rahaa kerätään tuotteen myyntiin 

ja markkinointiin ja sitä kautta 
sen tunnettuuden lisäämiseen 
maailmalla.

Kehittäjänsä mukaan vauvapat-
jasta halutaan suomalaisen neuvo-
lajärjestelmän ja äitiyspakkauksen 
kaltainen menestystarina.

Ensimmäinen vauvanpatja val-
mistui vuonna 2016. Samana vuon-
na se voitti Euroopan suurimman 
lastentarvikemessun Kind+Jugendin 
innovaatiopalkinnon. 

Vauvanpatjalle 
haetaan joukko-
rahoitusta


